
                                                                                                                                                                                                                                                                
                                                    ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 
             Του  Πρακτικού  1 / 2014  συνεδρίασης  του Περιφερειακού Συμβουλίου       
                                           Ανατολικής Μακεδονίας Θράκης 
                                      ----------------------------------------- 
                                           Αριθ. Απόφασης  3 / 2014 
                                      --------- ---------------------------------         
  ΠΕΡΙΛΗΨΗ : Συζήτηση για τα προβλήματα της Σαμοθράκης που υποβαθμίζουν τις 
υπηρεσίες αλλά και την ποιότητα ζωής των κατοίκων του ακριτικού νησιού. 
  
 
    Στην Κομοτηνή σήμερα 15 Ιανουαρίου 2014 ημέρα Τετάρτη και ώρα 18.00, στην 
αίθουσα συνεδριάσεων της Περιφερειακής Ενότητας Ροδόπης, παρουσία του 
Περιφερειάρχη Αριστείδη Γιαννακίδη, των Αντιπεριφερειαρχών : Αρχέλαο Γρανά 
Π.Ε. Καβάλας, Φώτιο Καραλίδη Π.Ε. Ξάνθης, Παύλου Δαμιανίδη Π.Ε Ροδόπης, που 
κλήθηκαν νόμιμα σύμφωνα με το άρθρο 167  παρ. 4 του N. 3852/2010, συνήλθε σε 
δημόσια τακτική Συνεδρίαση το Περιφερειακό Συμβούλιο Ανατολικής Μακεδονίας 
και Θράκης μετά από την Δ.Δ ΟΙΚ. 49/ 08-01–2014 έγγραφη πρόσκληση του 
Προέδρου του που επιδόθηκε σε κάθε Περιφερειακό Σύμβουλο, σύμφωνα  με το 
άρθρο 167 παρ. 2 του Ν. 3852 /2010. 
               ΠΑΡΟΝΤΕΣ:  
         1.   Τελλίδης Ιωάννης ,  Πρόεδρος  
         2.   Πατακάκης Ανάργυρος ,  Αντιπρόεδρος   
         3.   Ζαγναφέρης Κωνσταντίνος,  Γραμματέας 
                                              ΤΑ ΜΕΛΗ 

1. Χουσεϊν Ερτζάv                          
2. Σαλήμ Σεβγκή     
3. Νικολαίδης Ιωάννης 
4. Ούστογλου Γεώργιος   
5. Βαβίας Σταύρος 
6. Χριστοδουλίδης Γεώργιος                            
7. Χαϊτίδης Δημήτριος                           
8. Γερομάρκος Γεώργιος  
9. Μιχαηλίδης Κωνσταντίνος                
10. Σιακήρ Αιχάν                                      
11. Ουζούν Ιρφάν                                                                 
12. Παπακοσμάς Κωνσταντίνος                      
13. Μαραγκού Γεωργία                                
14. Τσολάκ Σουάτ     
15. Γκουγκουσκίδου Μαρία                     
16. Κανελάκης Ιωάννης 
17. Ζιμπίδης Γεώργιος                            
18. Κουκουβέλα  Ζουμπουλιά   

 

 19.  Σερεφιά  Σουλτάνα 
 20.  Παπαδόπουλος Στυλιανός 
 21.  Πατήρας  Νικόλαος 
 22.  Χατζηδημητρίου Χρήστος                       
 23.  Τζανίδης Νικόλαος 
 24.  Παυλίδης Γεώργιος 
 25.  Πέτροβιτς  Δημήτριος  
 26.  Μπαλίκας   Ανδρέας  
 27.  Μιχελής Κωνσταντίνος 
 28.  Γαλαζούλας Χρήστος 
 29.  Χατζή Μεμίς Τουρκές    
 30.  Μαρκόπουλος Θεόδωρος  
 31.  Παπαδόπουλος Κίμων 
 32.  Αραμπατζής Αθανάσιος 
 33.  Τρέλλης Χρήστος 
 34.  Ποτόλιας  Χρήστος 
 35.  Χαρίτου Δημήτριος 
 36.  Γεροστεργίου Αικατερίνη 

             ΑΠΟΝΤΕΣ :     
      1.   Ξανθόπουλος   Ιωάννης, Αντιπεριφερειάρχης  Π.Ε Δράμας.  
      2.   Νικολάου - Μαυρανεζούλη Γεωργία, Αντιπεριφερειάρχης Π.Ε Έβρου . 
                                 
                                                ΤΑ ΜΕΛΗ      

 1.  Μουμίν Καάν                                          7.   Τσούλου-Τσαγκαλίδου Συρματένια                                        
 2.  Πουρνάρα Μαρίκα                                 8.   Καραβάς Κωνσταντίνος                    
 3.  Τσαλδαρίδης Αναστάσιος                     9.   Καβαρατζής Σταύρος 
  4.  Κεφαλίδου Ανδρονίκη                         10.   Μπαράν Μπουρχάν 

5. Παπαδόπουλος Χρυσόστομος            11.   Μωυσίδης Παναγιώτης 
          6.  Ματζιάρης Αντώνιος                           12.   Ζησίμου Γεώργιος – Παύλος                                                   

 
 



 
      Χρέη υπηρεσιακής  γραμματέως άσκησε η υπάλληλος της Περιφέρειας Ανατολικής 
Μακεδονίας και  Θράκης κα. Ελένη Κατσικούδη. 
    Aφού διαπιστώθηκε απαρτία διότι σε σύνολο 51 μελών ήταν παρόντα τα  39 μέλη , 
ο πρόεδρος του Περιφερειακού Συμβουλίου έθεσε στην κρίση των μελών του 
Περιφερειακού Συμβουλίου Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης για συζήτηση ή μη  
εκτός ημερήσιας διάταξης λόγω του κατεπείγοντος  οκτώ  θέματα. 
    Αποφασίσθηκε ομόφωνα η συζήτηση του θέματος εκτός ημερήσιας διάταξης. 
    Εισηγούμενος το τρίτο θέμα εκτός ημερήσιας διάταξης ο Περιφερειακός  Σύμβουλος  
κ. Δημήτριος Πέτροβιτσ, έθεσε υπόψη των μελών  του Περιφερειακού Συμβουλίου 
Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης τα εξής :  
   Με αφορμή την έκτακτη σύγκληση του δημοτικού συμβουλίου Σαμοθράκης, που 
πραγματοποιήθηκε την Παρασκευή 10 Ιανουαρίου, για τα χρόνια άλυτα προβλήματα 
που υποβαθμίζουν τις υπηρεσίες αλλά και την ποιότητα ζωής του ακριτικού νησιού και 
των κατοίκων του, ζητούμε την προ ημερησίας διατάξεως συζήτηση του σοβαρού 
αυτού θέματος, στο περιφερειακό συμβούλιο. 
Στόχος της συζήτησης, να ληφθούν συγκεκριμένες αποφάσεις υποστήριξης των 
αιτημάτων που διατύπωσαν οι φορείς, είτε για να δοθούν λύσεις σε ζητήματα που 
εμπλέκεται άμεσα η περιφέρεια, είτε για να υπάρξει διεκδίκηση στα θέματα που είναι 
μεν άλλης αρμοδιότητας, στα οποία όμως η περιφέρεια δεν μπορεί να απεμπολήσει την 
ευθύνη της για εκπροσώπηση των πολιτών του νησιού.   
  Η έλλειψη πολιτικής μέριμνας, που διατύπωσαν οι φορείς, έχει ως συνέπεια να 
στραγγαλίζεται η όποια γόνιμη προσπάθεια και να καθυστερούν μεγάλα έργα που θα 
έδιναν αναπτυξιακή ώθηση στο νησί, όπως: οι λιμενικές υποδομές, η προβληματική 
ακτοπλοϊκή σύνδεση, η υποβάθμιση του Λιμεναρχείου, η δημιουργία αεροδρομίου, τα 
ημικατεστραμένα και ημιτελή οδικά δίκτυα, οι υποβαθμισμένες - λόγω υποστελέχωσης 
- δομές παροχής Υγείας, η αποψίλωση των υπηρεσιών, η έλλειψη κινήτρων για 
επενδύσεις ειδικά στον τομέα του τουρισμού, οι περιορισμοί λόγω χαρακτηρισμού της 
μεγαλύτερης έκτασης σε περιοχή NATURA, οι καθυστερήσεις στον χωροταξικό 
σχεδιασμό και στην έγκριση μελετών για την διαχείριση των απορριμμάτων και τη 
δημιουργία ΧΥΤΥ, η ελλειμματική ύδρευση στους οικισμούς που στερούνται 
υποδομών, η μη αξιοποίηση των γεωθερμικών πεδίων, η άνιση κατανομή κονδυλίων 
που χορηγούνται στους νησιωτικούς δήμους, ανάλογα με τις αντικειμενικές τους 
ανάγκες, η καταστροφική υπερβόσκηση στα ορεινά, η έλλειψη κινήτρων για νέους 
αγρότες και καλλιέργειες κ.ά.  
  Ταυτόχρονα και επειδή με λύπη διαπιστώνουμε ότι καθ’ όλη της διάρκεια της θητείας 
της διοίκησης ουδέποτε συζητήθηκε κάποιο από τα ανωτέρω ζωτικά θέματα που 
αφορούν τη Σαμοθράκη, ζητούμε τη σύγκληση ειδικής συνεδρίασης στο νησί, με στόχο 
οι περιφερειακοί σύμβουλοι να γίνουν ιδίοις όμμασι κοινωνοί των σοβαρών 
προβλημάτων που αντιμετωπίζει και παράλληλα να χαραχθεί από κοινού με το δήμο 
και τους φορείς, σχέδιο ουσιαστικών παρεμβάσεων. 
   Οι Δημοτικοί Σύμβουλοι του Δήμου Σαμοθράκης κ. Παναγιώτης Παπάς και η κα 
Χρυσάνθη Αντωνάκη  κατέθεσαν στο προεδρείο  το παρακάτω  
                                                      ΨΗΦΙΣΜΑ 
Ο Δήμος Σαμοθράκης αποτελεί τον βασικό πυλώνα ανάπτυξης του νησιού, προσπαθεί 
για σειρά ετών να αναδείξει ότι οι χρηματοδοτήσεις που λαμβάνει από το κράτος δεν 
ανταποκρίνονται στις πραγματικές ανάγκες του νησιού. Από την εφαρμογή του 
Καλλικράτη η κατανομή πόρων γίνεται με τα προβλεπόμενα κριτήρια συνάρτηση με 
τις αποφάσεις κεντρικών οργάνων. Διαπιστώνουμε ότι ορισμένα νησιά έχουν ευνοηθεί 
και ορισμένα έχουν σαφώς αδικηθεί, διότι λαμβάνεται υπόψη μόνο το πληθυσμιακό 
κριτήριο και όχι οι ιδιαίτερες συνθήκες κάθε τόπου (γεωμορφολογία, αύξηση 
πληθυσμού κατά την τουριστική περίοδο κ.λ.π.) 
Τα τρία τελευταία έτη έχουν γίνει περικοπές αναλογικά σε όλους τους Δήμους, αλλά 
για το Δήμο Σαμοθράκης ιδιαίτερα τα τελευταία δύο έτη οι περικοπές αυτές με τις 
ανάλογες κρατήσεις και τις παρακρατήσεις από προκαταβολές που είναι υποχρεωμένος 
ο Δήμος να λαμβάνει, έχουν ως αποτέλεσμα η μηναία κατανομή ΚΑΠ να μην 



ξεπερνάει τα 39.000,00 € η δε μείωση της ΣΑΤΑ ειδικά για το έτος 2014 έχει χάσει το 
χαρακτήρα της (75.000,00 €). 
   Οι περικοπές πόρων στους Ο.Τ.Α. τα τελευταία δύο έτη ξεπερνούν το 50%, ωστόσο 
αιτούμαστε να λάβετε υπόψη σας τις καθαρές αποδόσεις σε κάθε νησιωτικό δήμο, διότι 
διαπιστώνουμε ότι έχει διαμορφωθεί μία κατάσταση όπου νησιά πολύ υποδεέστερα της 
Σαμοθράκης εισπράττουν αναλογικά περισσότερα χρήματα. 
Η πολυαναμενόμενη αλλαγή κριτηρίων στην κατανομή πόρων στους Ο.Τ.Α. φαίνεται 
ότι εξακολουθεί να στηρίζεται στο πληθυσμιακό κριτήριο που μας βρίσκει κάθετα 
αντίθετους. 
    Για το λόγο αυτό και κατόπιν της 1ης συνεδρίασης του Δημοτικού Συμβουλίου που 
πραγματοποιήθηκε στις 10-1-2014 και είχε χαρακτήρα λαϊκής συνέλευσης 
αποφασίστηκε ομόφωνα η χωρίς αναβολή, η κινητοποίηση του νησιού για την 
διεκδίκηση των και αιτημάτων του: 
 

ΔΙΕΚΔΙΚΟΥΜΕ: 
 
1ο   Απόδοση τουλάχιστον του 50% των απολεσθέντων πόρων για λειτουργικές και 
επενδυτικές δαπάνες των τελευταίων ετών προκειμένου να καταστεί βιώσιμος ο Δήμος 
μας. 
 
2ο  Την διασφάλιση όχι μόνο του υπάρχοντος προσωπικού του Δήμου Σαμοθράκης και 
των Νομικών Προσώπων του αλλά και την επαρκή στελέχωσή τους με ειδικευμένο 
προσωπικό για την άσκηση των αρμοδιοτήτων. 
 
3ο  Την προώθηση επιτέλους των λοιπών αναπτυξιακών ζητημάτων του νησιού από την 
Ελληνική πολιτεία 
 
4ο  Να σταματήσει η υποβάθμιση των κρατικών υπηρεσιών που λειτουργούν στο νησί 
προκειμένου να διασφαλιστούν όλες οι παράμετροι ασφάλειας, υγείας και γενικότερα 
ποιότητας ζωής. 
 
5ο  Ζητάμε άμεσο διάλογο με τους αρμόδιους φορείς προκειμένου να τεκμηριώσουμε 
τις θέσεις μας και να λάβουμε τις σχετικές απαντήσεις. 
 
 Στο σημείο αυτό ο Επικεφαλής της Περιφερειακής Αναγέννησης κ. Γεώργιος 
Παυλίδης προτείνει τη σύναψη προγραμματικής σύμβασης  μεταξύ της Περιφέρειας 
Ανατολικής  Μακεδονίας και Θράκης και του Δήμου  Σαμοθράκης   για την υλοποίηση   
τριών προτεινόμενων έργων  από τον Δήμο Σαμοθράκης . 
 
 
                     Το Περιφερειακό Συμβούλιο Ανατολικής Μακεδονίας Θράκης 
                                         μετά από διαλογική συζήτηση  
                  ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ  ΟΜΟΦΩΝΑ 
 

  
   Η παρούσα απόφαση έλαβε α/α  3  /2013  
 
 
              Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΟΥ                                 Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ  ΤΟΥ                               
  ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ       ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ  
      ΑΝ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ ΘΡΑΚΗΣ                 ΑΝ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ ΘΡΑΚΗΣ       
 
          Τελλίδης   Ιωάννης                                      Ζαγναφέρης   Κωνσταντίνος 

  Υιοθετεί το ανωτέρω ψήφισμα του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου 
Σαμοθράκης καθώς και την πρόταση του Επικεφαλή της Περιφερειακής 
Αναγέννησης κ. Γεωργίου Παυλίδη . 
 



 
 
                                                     

 


